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تکمیل یکی از مهمترین طرح هــای جاده ای ترانزیتی 
شمال کشور که بار سفر بخشی از مسافران حرم رضوی را 
هم به دوش می کشــد، سال هاست به تاخیر افتاده است.به 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از گرگان، یکی از مهمترین 
جاده های شــمال کشور که در مســیر ترانزیتی تهران به 
مشــهد قرار دارد محور علی آباد کتول است و برای بخشی 
از مسافرینی هم که از شــهر های مرکزی، غربی و شمالی 
کشور تصمیم به زیارت حرم مطهر امام رضا )ع( دارند شهر 
علی آباد کتول نامی آشناست چراکه برای رسیدن به مقصد 
حتما باید از این شــهر عبور کنند و درواقع این محور یکی 
از مهمترین و پرترددترین محور های شمال کشور محسوب 
می شــود.برای راحتی و روان شدن تردد از این محور جاده 
کمربندی دیگری برای این شهر در نظر گرفته شده است، 
اما به علت وجود خروجی نامناسب از درون شهر به خیابان 
کمربندی، مسافران و شــهروندان باید یک مسیر طولانی 
را برای ورود به کمربندی شــهر طی کنند.از طرفی دیگر 
آشــنا نبودن درصد زیادی از مســافرانی که از این محور 
تردد می کنند با وضعیت آن، باعث شده است تصادف های 
زیادی در این محور رخ دهد.از ســال ۹۳ مقرر شد تقاطع 
غیر هم ســطحی در ورودی شــهر علی آباد کتول احداث 
شــود، سازه ای که طی ۷ سال با سرعت لاکپشتی در حال 
ساخت بود و به گفته رفیعی نژاد مدیر حوزه شرکت ساخت 
وتوسعه زیربنا های حمل و نقل گلستان تاکنون حدود ۴۵ 
درصد پیشــرفت فیزیکی داشته اســت.خاک خوردن این 
طرح نیمه تمام، نبود روشــنایی مناسب در کمربندی علی 
آباد کتول و در نتیجه ناامن شدن مسیر تردد از این محور 
دســت به دست هم داد تا دادستان علی آباد کتول برای به 
نتیجه رســاندن وضعیت این محور ضرب الاجلی ۱۰ روزه 
را تعیین کند.حســینعلی ایزد دادستان علی آباد کتول در 
این باره گفت: خاموشــی و نبود دوربین های هوشمند در 
کنــار نیمه کاره ماندن برخی طرح هــا مانند روگذر و رفت 
و آمد در این مســیر را ناامن کرده اســت.وی افزود: ایمن 
سازی این کمربندی که در مســیر جاده ترانزیتی گرگان 
به مشــهدمقدس قرار دارد خواسته به حق شهروندان این 
شهرستان است.دادســتان ایزد در نامه ای خطاب به مدیر 
کل حمل و نقل و راهداری استان از او خواست حداکثرطی 

مدت ۱۰ روز اقدامات خود برای ایمن ســازی و روشنایی 
این مســیر را آغاز کننــد.وی گفت: در اعــام جرم برای 
مدیرانــی که در انجام وظایــف قانونی خود کوتاهی کنند، 

تردید نمی کنیم.
نزدیک به ۲۰ روز از ضرب الاجل تعیین شده می گذرد 
و به ســراغ رئیس اداره راهــداری و حمل و نقل جاده ای 
علی آباد کتول رفتیم تا از آخرین وضعیت اقدامات انجام 
شــده در این محور با خبر شویم.احمد شکی در این باره 
گفت: برای حل مشــکات این کمربندی جلسه ای برگزار 
شــد و مقرر شــد اداره راهداری برای نصب ۱۰ تیر چراغ 
برق اقدامات لازم مانند تهیــه تجهیزات تیر چراغ برق و 
اجرای فندانســیون آن را انجام دهــد و ترانس مورد نیاز 
تیر برق ها را اداره برق به صورت امانی در اختیارمان قرار 
دهد تا زمانی که اعتبارات به دستمان رسید هزینه آن را 
پرداخت کنیم.وی گفت: طــول این کمربندی حدود ۱۳ 
کیلومتر است و روشنایی کل کمربندی حدود ۴۰ میلیارد 
تومان هزینه نیاز دارد و اعتبار ویژه ای را می طلبد.شــکی 

ادامه داد: در حال حاضر برای رعایت ایمنی در روستا های 
مجاور بزرگراه به صورت نقطه ای این تیر برق ها را نصب و 
آن منطقه را روشن می کنیم.وی گفت: ۲ دوربین هوشمند 
را سال گذشــته در این محور به بهره برداری رساندیم و 
به ســامانه ثبت تخلفات پلیس راه هم وصل شــده است، 
شــهرداری ها هم موظف شــده اند چند دوربین نظارتی 
در محور کمربندی نصــب می کنند.رئیس اداره راهداری 
و حمل و نقل جــاده ای علی آباد کتول در رابطه با نصب 
عائــم فلش جهت نما )بال کبوتری( در نقاط حادثه خیز 
این کمربندی گفت: به شــدت از سرقت این عائم ضرر 
می بینیم، مثا تابلویی در کمربندی صبح نصب شد و شب 
به ســرقت رفت، در نهایت مجبور شدیم با بتن فلش های 
جهــت نما هایی را در برخی مناطق نصب کنیم.شــکی با 
بیان اینکه با احداث این روگذر تمام مشــکات مربوط به 
تــردد و تصادف در این محور برطرف می شــود، افزود: تا 
چند روز دیگر خط کشــی کمربندی احیا می شود تاسهم 

بندی ترافیک برای راننده ها مشخص باشد.

در ادامه به سراغ رفیعی نژاد مدیر حوزه شرکت ساخت 
وتوسعه زیربنا های حمل و نقل استان گلستان رفتیم و در 
رابطه با زمان آماده سازی پل روگذر علی آباد کتول گفتگو 
کردیم.وی گفت: برای به اتمام رساندن این طرح پیمانکار 
انتخاب شده و در حال کار است، اما مشکلی که وجود دارد 
این اســت که منابع مالی مورد نیاز برای تسریع و تکمیل 
این طرح هنوز تامین نشــده است.رفیعی نژاد با بیان اینکه 
پیشرفت فیزیکی این طرح بیش از ۴۵ درصد است، افزود: 
از ابتدای ســاخت طرح تا کنون حدود ۳۰ هزار متر مربع 
زمین خریداری شده که امسال برای ۱۸ هزار متر مربع آن 
نزدیک به ۳ میلیارد تومان پول پرداخت شــده است.وی با 
بیان اینکه بیش از ۸ میلیارد تومان به پیمانکار اباغ کرده 
ایم، افزود: هزینه هــای احداث این پل از منابع ملی تامین 
می شود و دولت به دلیل نداشتن پول نقد به پیمانکاران در 
چند سال گذشته اوراق بهادار مدت دار پرداخت می کند )۱ 
یا ۲ و یا حتی۳ ساله(؛ چون این طرح ملی است هزینه های 
آن از ذیحسابی شرکت ساخت پرداخت میشود.رفیعی نژاد 
گفت: امیدواریم ظرف چند روز آینده این اوراق نقد شــود، 
اگر پول به دست پیمانکار برسد سرعت کار قابل مقایسه با 
شرایط فعلی نخواهد بود.رفیعی نژاد با بیان اینکه هیچکس 
به دنبال طولانی شدن روند ساخت این طرح نیست، ادامه 
داد: نمایندگان مجلس و استاندار هم به دنبال تامین اعتبار 
بــرای تکمیل این طرح هســتند و امیدواریم طی ۱۰ روز 
آینده پول در نظر گرفته شــده به کارگاه برســد تا بحث 
مربــوط به میلگرد و مصالح را تامین کنیم.وی گفت: پیش 
بینی می شــود در صورت داشتن شــرایط جوی مناسب و 
تامین اعتباری، این روگذر در مدت ۴ ماه تکمیل می شود.

رفیعی نژاد ادامه داد: برای ســاخت این روگذر دســت کم 
بایــد ۵۰ لایه مصالح ریختــه و کوبیده  و در حین کار هم 
مســائل فنی رعایت شــود.وی افزود: امیدواریم در ســال 
آینده اعتبارات بیشتری برای استان در نظر گرفته شود تا 
طرح ها با سرعت بیشتری به سرانجام برسد.این طرح یکی 
از مهمترین طرح های جاده های شــمال کشور است که به 
دلیل اهمیت آن باید هرچه سریعتر تامین اعتبار و تکمیل 
شــود، چراکه تکمیــل این طرح تضمین کننده ســامت 

مسافران و زائران علی بن موسی الرضاست.

گل های بنفش و ارغوانی زعفران، تمام شب روییده اند 
و فقط منتظر طلوع فرح انگیز خورشــیدِ تابان هستند که 
چهره بگشــایند و در سرتاسر زمین گُل بیندازند. برزگری 
یکــی از تولیدکنندگان زعفران در شهرســتان فاروج در 
گفت و گو با ایســنا، گفت: به نظر می رســد امسال تولید 
زعفران رونق چندانی نداشــته باشد چراکه خشکسالی و 
گرمی زیاد هوا در تابســتان اثرات بــدی را بر روی مزارع 
گذاشــته است.وی با اشــاره به اینکه برداشت زعفران در 
شهرســتان فاروج به تازگی شروع شده است، افزود: هنوز 
بســیاری از پیازهای زعفران به گل ننشسته است و هفته 
آینده مشخص می شود که خشکسالی چه بایی را بر سر 
مزارع آورده اســت.برزگری ادامه داد: سال گذشته حدود 
۵.۵ تن گل زعفران از مزارع خود برداشت کردم که به نظر 
می رسد امسال نتوانم این مقدار از گل زعفران را از سطح 
مزارع برداشت کنم.وی اظهارکرد: خشکسالی موجب شده 
تا پیازهای زعفران ریزتر باشــد و ریزی پیازها بر روی گل 
دهــی گل زعفران و نگین داخل آن ها تاثیر گذار اســت.
ایــن تولیدکننده زعفران بیان کــرد: در واقع پیازهای با 
وزن کمتر از هشــت گرم گلی ندارد و فقط به عنوان یک 
علف در مزرعه محســوب می شود و اگر وزن پیازها از ۲۰ 
گرم بیشتر باشــد وزن گل آن در نتیجه تعداد نگین های 
داخل گل افزایش می یابد.وی تصریح کرد: هرچقدر پیازها 
و گل های زعفران بزرگتر باشــد تعداد نگین ها بیشــتر و 
از ســوی دیگر عیار و کیفیت زعفران نیز بیشتر می شود.

برزگری در ارتباط با قیمت گل های زعفران خرید و فروش 
شــده در منطقه نیز بیان کرد: در حال حاضر هر کیلوگرم 
گل زعفران با قیمت ۲۰۰ هزار تومان خرید می شود اما از 
آنجاییکه هنوز اول زمان خرید است و گل زیادی به بازار 
نیامده با این رقم خرید و فروش می شود که تا هفته آینده 
به طور حتم قیمت گل تا حدودی  کاهش می یابد.به گفته 
وی در سال گذشته هر کیلوگرم گل زعفران با قیمت ۶۰ 

تا ۷۰ هزار توان خرید و فروش شد.
وی در ارتباط با قیمت صادراتی این محصول نیز بیان 
کرد: ســال گذشته موفق شدیم تا مقدار خوبی از زعفران 
را صــادر کنیم امــا از آنجاییکه قیمت زعفــران افزایش 
یافته اســت، مشتری ها خارجی در خرید این محصول ناز 
می کنند.دکتر جواد تشکری معاون بهبود تولیدات گیاهی 
ســازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی نیز در ادامه در 
گفت و گو با ایســنا، گفت: پیش بینی می شــود عملکرد 
تولید زعفران در سال جاری به علت خشکسالی و گرمای 
هوا در تابستان کاهش یابد.وی افزود: پیس بینی می شود 
میانگیــن تولید زعفران از پنج کیلوگرم به چهار کیلوگرم 
کاهش یابد.تشکری ادامه داد: متاسفانه امسال با کوچک 
بودن پیازهای زعفران مواجه هستیم که پیازهای کوچک 
موجب می شود تا گل های زعفران کوچک تولید شود که 

این امر ســبب شده تا تعداد نگین های داخل گل زعفران 
نیز کمتر باشد.وی اظهارکرد: اما در حال حاضر با گرمای 
هوا مواجه هســتیم که این گرمای هوا ســبب می شود تا 
کیفیت نگین های زعفران افزایش یابد.این مقام مسئول با 
اشاره به اینکه یکی از مشکاتی که تا دو سال گذشته در 
شهرســتان فاروج با آن مواجه بودیم بحث حضور دلال ها 
و قیمت گــذاری دلبخواهی گل زعفران بود، تصریح کرد: 
از سال گذشــته بازارچه زعفران در فاروج راه اندازی شد 
که این امر ســبب شــد تا خرید و فروش گل زعفران در 
کوچه و معابر این شهر جمع شود و از سوی دیگر در یک 
ساعت مشخص قیمت گل زعفران اعام می شد و تکلیف 
کشــاورز مشــخص بود که با چه قیمتی محصول خود را 
به فروش برســاند.وی تاکیدکرد: عاوه بر آن امســال نیز 
همانند سال گذشته خرید حمایتی زعفران انجام می شود 
و امســال قیمت هرکیلوگرم خریــد حمایتی زعفران ۲۰ 

هزار و ۵۰۰ تومان است.
عبداالله یوسفی رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شــمالی نیــز در ادامه در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره 
به اینکه به زودی برداشــت زعفران از ســطح مزارع این 
استان آغاز می شود، از اعطای تسهیات به صادرکنندگان 
زعفــران جهت خرید و صادرات این محصول خبر داد.وی 

افزود: این تسهیات با نرخ حدود هشت درصد و از محل 
صندوق حمایت از کشــاورزی برداخت می شود.یوسفی با 
بیان اینکه خراسان شمالی ســومین استان تولید کننده 
زعفران در کشور است، افزود: سال گذشته نیز تسهیاتی 
به صادرکننــدگان برای خرید و صــادرات این محصول 
پرداخت می شد اما نرخ آن حدود ۱۸ درصد بوده است.وی 
ادامه داد: عاوه بر آن تسهیاتی نیز برای تشکل هایی که 
گل زعفران نیز خریداری می کنند در نظر گرفته شده است 
که تشکل ها می توانند برای خرید بیشتر از این تسهیات 
اســتفاده کنند.این مقام مسئول با اشاره به اینکه در سال 
گذشته نگین زعفران با قیمت هر کیلویی ۱۳ هزار تومان 
خریداری شد، بیان کرد: قرار بر این است تا امسال نگین 
زعفران با قیمت ۲۰ هزار و ۵۰۰ تومان خریداری شــود.

مقتدر رئیس تعاون روســتایی فاروج همچنین در گفت و 
گو با ایسنا از راه اندازی بازارچه زعفران در این شهرستان 
خبر داد.وی گفت: این بازارچه شــامل ۳۰ غرفه است که 
در آن گل زعفران خرید و فروش می شــود.مقتدر افزود: 
بــا راه اندازی این بازارچه خریــد و فروش گل در خیابان 
و معابر شهر فاروج ممنوع می شــود.وی ادامه داد: روزانه 
قیمت گل زعفران در بازارچه اعام می شــود و کشاورزان 
می توانند طبق قیمت اعامی محصولات خود را به فروش 
برســانند.این مقام مســئول تصریح کرد: خراسان شمالی 
رتبه ســوم تولید زعفران را در کشور دارد و عمده زعفران 

تولیدی در شهرستان فاروج می باشد.

با گذشــت چندین سال از وعده دستگاه های متولی در خصوص آبگیری خلیج 
گرگان، اما هیچ اتفاق اجرایی موثری در این زیســتگاه ارزشــمند رخ نداده و این 
پهنه آبی همچنان روزگار سختی را سپری می کند.به گزارش مهر، سال ها است که 
روایت پس روی آب خلیج گرگان در مجامع مختلف مطرح و با بروز خشکسالی در 
گلستان این مســأله پررنگ تر و به یک دغدغه برای مسئولان و مردم تبدیل شده 
است.با مطرح شدن خشکی خلیج گرگان به عنوان یک چالش فراگیر، مدیران ارشد 
استان تاش کردند با طرح این موضوع در مجامع ملی به فکر جذب اعتبارات لازم 
برای حل معضل خشکی آن باشند و در این خصوص مصوبه ۹۰۰ میلیارد تومانی 
در ســتاد ملی احیای تالاب های کشور برای نجات این اکوسیستم آبی اخذ شد.اما 
علیرغم گذشت حدود یک سال از این مصوبه، ردیف اعتباری خاصی برای این طرح 
پیش بینی نشــده و همچنان دستگاه های مســئول و حتی متولی با طرح سخنان 
شعارگونه خواستار حل این چالش بزرگ ملی هستند.تعلل در اختصاص اعتبارات 
برای عاج بخشی پس روی آب در خلیج گرگان سبب شد تا مدیران ارشد قضائی 
گلستان با برگزاری نشستی پیگیر مصوبات ستاد ملی تالاب های کشور و همچنین 
بررسی چرایی انجام نشدن این وظایف باشند تا قبل از بیابانی شدن این پهنه آبی، 
مقدمات اجرایی احیا خلیج فراهم شود.رئیس کل دادگستری گلستان در نشست 
زیســت محیطی با موضوع خشک شدن خلیج گرگان، اظهار کرد: حقوق عامه در 
خلیج گرگان تضییع شــده و دامنه این تضییع هر روز گسترده تر می شود ولی در 
عمل هیچ عزم و اراده ای در استان و سطح کشور برای رفع این مشکل دیده نشده 

است.
حیدر آسیابی افزود: در دستگاه قضائی استان به صورت جدی از مسئولان اجرایی 
و متولی امر در خصوص اقدامات لازم مطالبه می کنیم و اعتقاد ما این است که در 
این بخش ترک فعل اتفاق افتاده است.وی نبود یک مدیریت متمرکز مسئولیت پذیر 
را مشــکل اصلی خلیج عنوان کرد و گفت: باید مطالبه فراگیر برای کمک به احیا 
این خلیج انجام شــود وگرنه عواقب آن استان های دیگر را هم درگیر خواهد کرد.

آسیابی ادامه داد: از زمان بروز این معضل تاکنون به جز چند جلسه و چند مصوبه 
برای رفع کوتاه مدت مشکل که آن هم بر زمین مانده، در عمل هیچ اتفاقی نیفتاده 
و باید به دنبال مطالبه اجرای مصوبات کمیته ملی احیای تالاب ها باشیم.هر گونه 
تعلل در اجرای عملیات احیای خلیج گرگان آثار زیانبار اقتصادی و زیست محیطی 
بی شماری بر جای می گذارد که این امر ضرورت شتاب بخشیدن به پروسه تزریق 
آب و آبگیری خلیج را دو چندان می کند.معاون پژوهش و فناوری پژوهشگاه ملی 
اقیانوس شناســی و علوم جوی هم در ایــن خصوص گفت: خلیج گرگان به دلیل 
کاهش تراز آب دریای خزر، افزایش فعالیت های انسانی و تغییر اقلیم دچار مشکات 
جدی شده است.حمید علیزاده لاهیجانی افزود: کاهش تراز آب سبب شده عمق و 
تبادل آب با دریا کاهش یافته و همچنین فعالیت های انســانی ورود مواد مغذی به 
دریا را افزایش داده و سبب رشد جلبک ها شده است.وی همچنین به کاهش آبدهی 
رودخانه ها و افزایش فرســایش حوضه آبریز اشــاره کرد و افزود: پژوهشگاه از سال 
۱۳۹۹ مطالعات گسترده ای را برای راهکار نجات خلیج انجام داده و حجم وسیعی 

نمونه برداری میدانی انجام شد.
علیزاده لاهیجانی بیان کرد: مدل سازی های گردش آب و انتقال غبار نشان داد 
که اگر خلیج گرگان خشــک شــود، گرد و غبار تا ۵۰ کیلومتر به اطراف گسترش 
خواهد یافت.وی افزود: یکی از راهکارهای اساسی این است که کانال های منتهی به 
خلیج، شــامل خزینی، آشوراده و چپاقلی لایروبی شود که البته این عمل تا زمانی 
مفید اســت که تراز آب دریای خزر پایین تر نیاید.علیزاده لاهیجانی تصریح کرد: 
باید مجموعه ای از تمهیدات توسط دستگاه های متولی در مدیریت آب، کشاورزی، 

فاضاب و غیره در حوضه بالا دست اجرا شده تا خلیج گرگان احیا شود.
یک کارشناس محیط زیست هم در این خصوص به خبرنگار مهر گفت: خلیج 

گرگان به عنوان یک پهنه آبی ارزشــمند همچون ســپری مطمئن در برابر وقوع 
ریزگردهای احتمالی به گلستان عمل می کند که در صورت خشک شدن آن زندگی 
صدها هزار نفر از ساحل نشــینان گلستانی و حتی شــهرهای اطراف تحت الشعاع 
قرار خواهد گرفت.ســلمان دوجی افزود: این پهنه آبی در ســال های اخیر شرایط 
مطلوبی نداشته و بر اساس آخرین عکس های هوایی سازمان جغرافیایی ۳۰ درصد 
آن خشــک شده است.وی ادامه داد: بی توجهی به احیا خلیج گرگان این زیستگاه 
ارزشــمند پرندگان و آبزیان را به بیابان وسیع تبدیل خواهد کرد.دوجی با اشاره به 
پس روی بیش از چند صد متری آب در نوار ساحلی گفت: خلیج گرگان همه ساله 
میزبان هزاران پرنده آبزی بوده اما در دو سال اخیر به سبب وضع نامطلوب کمیت 
و کیفیت آب شــاهد تلف شدن ده ها هزار قطعه از انواع پرندگان مهاجر بودیم.وی 
اضافه کرد: بر اساس شرایط محیطی و اقلیمی منطقه احتمال تکرار تلفات پرندگان 

در خلیج گرگان در سال جاری دور از ذهن نیست.
با وجود گذشــت حدود یک ســال از تصویب اعتبار برای نجات خلیج گرگان 
تاکنون اعتباری به اســتان اختصاص نیافته است، نماینده مردم غرب گلستان در 
مجلس شورای اسامی در این خصوص به خبرنگار مهر گفت: از هزار میلیارد تومانی 
که ســتاد ملی احیا تالاب میانکاله با حضور معاون اول رئیس جمهور، مصوب کرد 
۴۰۰ میلیون تومان برنامه ریزی شده که تاکنون جنبه عملیاتی به خود نگرفته است.
عبدالجــال ایری افزود: این اعتبار در ابتدا از محل اعتبارات حوادث غیرمترقبه در 
نظر گرفته شــد که تاکنون ســازمان برنامه و بودجه برای این امر پولی اختصاص 
نداده است.وی بیان کرد: به دنبال این هستیم تا از طریق کمیسیون ماده ۲۳ ردیف 
اعتباری برای خلیج، در بودجه ۱۴۰۱ در نظر گرفته شــود.ایری اضافه کرد: پیگیر 
انتقال یک دستگاه پمپاژ قوی به مبلغ ۲۰ میلیارد تومان به خلیج گرگان هستیم 
تا آب را از میانکاله به خلیج گرگان منتقل کند که در ماه های آتی اجرایی خواهد 
شد.طبق گفته وی حجم وسیعی از آب توسط این پمپ منتقل می شود و قطر آن 
۲۵ اینچ بوده و موافقت محیط زیســت را هم دارد.ای ری گفت: در سال های اخیر 
مســاحت آبی خلیج گرگان کاهش یافته و هیچ اقدامی در راســتای حفظ و بهبود 

کیفیت آب توسط دستگاه های متولی انجام نشده است.

مدیر بنادر و دریانوردی گلستان هم در این خصوص گفت: از سال ۹۳ هشدارها 
و آلارم های لازم در خصوص خشکی خلیج گرگان را به مسئولان داده بودیم.الهیار 
اســعدی افزود: لذا در همین راستا، طرح های همچون لایروبی کانال های آشوراده، 
خوزینی و چپاقلی پیشــنهاد شد اما محیط زیســت با آن مخالفت کرد.وی بیان 
کرد: سرانجام در بهمن ماه ســال ۱۳۹۹ سازمان هماهنگی و مدیریت تالاب های 
کشور مجوز لایروبی کانال های منتهی به خلیج گرگان را صادر کرد.اسعدی اضافه 
کرد: ســازمان هماهنگی تالاب ها ۹۰۰ میلیارد تومان برای احیا خلیج به سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اباغ کرد اما تاکنون هیچ پولی به سازمان بنادر و دریانوردی 
برای لایروبی پرداخت نشده است.طبق گفته مدیر بنادر و دریانوردی گلستان این 
مبلغ باید از محل منابع بودجه مدیریت بحران ســازمان برنامه و بودجه به بنادر و 
دریانوردی اختصاص یابد.اســعدی ادامه داد: ما آمادگی لازم برای لایروبی خلیج را 

داشته و صرفاً این لایروبی در کیفیت آب تأثیرگذار است.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری گلســتان هم گفت: از سال ۹۳ در 
ســفر دولت یازدهم به استان، موضوع نجات خلیج گرگان مطرح و در سال ۱۳۹۴ 
کارگروه ملی آن ایجاد شد.عفت همدم افزود: در تیرماه سال گذشته بر اساس طرح 
مطالعاتی استانداری گلستان که توسط پژوهشگاه اقیانوس شناسی انجام شد، برنامه 
پنج ســاله برای نجات خلیج مصوب شد.وی بیان کرد: لایروبی کانال های ارتباطی 
منتهی به خلیــج و پمپاژ آب دریا به این پهنه آبی، مطالعات آبخیزداری و کاهش 
ســطح زیر کشت محصولات کشــاورزی، اجرای روش های کاهش مصرف آب در 
حوضه های بالا دســت و غیره از جمله برنامه هایی بود کــه در این طرح مطرح و 
بخشی از آن اجرایی شده است.همدم تصریح کرد: در چهارمین جلسه کارگروه احیا 
خلیج گرگان در ۱۶ فروردین ماه امسال، مصوب شد که اعتبار لازم برای لایروبی از 
محل اعتبارات مدیریت بحران اختصاص یابد که تاکنون اقدامی در این زمینه انجام 
نشده است.خلیج گرگان با گستره ای حدود ۴۰۰ هزار هکتار در حال خشک شدن 
است و هرگونه کم توجهی نســبت به احیا آن خسارت های اجتماعی، اقتصادی و 
زیســت محیطی بی شماری را به دنبال خواهد داشت لذا لازم است مسئولان اقدام 

فوری و عاجلی را برای نجات این دردانه خزر انجام دهند.

گرهکوراعتباراتیکیازمهمترینطرحهایشمالکشورکیبازمیشود؟

کمربندی علی آباد کتول در کُمای ۷ ساله

خشکسالیعیارراازطلایسرخگرفت

خلیجگرگانوهزارانوعدهناتمام

دُردانهخزرتشنهترازهمیشه

واگذاریکشتارگاهصنعتیجونقانبهبخشخصوصی
  گروه شهرســتانها – مهری کرفســی:  رئیس کل دادگستری استان 
چهارمحال و بختیاری از ابطال قرارداد واگذاری کشــتارگاه صنعتی »جونقان« 
به بخش خصوصی خبر داد و عنوان کرد: در تاریخ دوم مردادماه ســال ۱۳۹۷ 
ســازمان خصوصی سازی کشور اقدام به واگذاری کشــتارگاه صنعتی جونقان 
به شرکت »یاران جنوب کوشــک« کرد.بهرامی خاطرنشان کرد: کل ثمن مورد 
معاملــه در این قــرارداد به ارزش ۲۶۹ میلیــارد و ۷۰۹ میلیون و ۴۲۷ هزار و 
۷۸۸ ریــال بوده کــه از این مبلغ نزدیک به ۸ میلیارد ریــال آن نقداً پرداخت 
شــده و مابقی طی اقســاط ۱۰ ســاله، از سال ۱۳۹۷ تا ســال ۱۴۰۷ در ۲۰ 
قسط تقسیم بندی شده بود.وی اظهار کرد: در سال ۱۳۹۸ شورای حفظ حقوق 
بیت المال اســتان چهارمحال و بختیاری به موضوع نحوه واگذاری کشــتارگاه 
صنعتی جونقان ورود پیدا کرد و پس از بررسی های لازم در مهرماه همان سال 
دادخواستی را به طرفیت سازمان خصوصی سازی کشور و شرکت یاران جنوب 
کوشک مبنی بر ابطال قرارداد واگذاری در دادگستری شهرستان فارسان مطرح 
کرد که پس از رســیدگی های صورت گرفته در شــهریور ســال ۱۳۹۹ دادگاه 
بدوی در فارســان حکم به بطان قرارداد واگذاری صادر کرد.بهرامی اظهار کرد: 
شــرکت یاران جنوب کوشک و ســازمان خصوصی سازی کشور نسبت به رأی 
صــادره تقاضای فرجام خواهی و تجدیدنظرخواهی کردند که اعتراض هر دو در 
دیوان عالی کشــور و دادگاه تجدیدنظر استان چهارمحال و بختیاری رد شد و 
رأی دادگاه بــدوی مورد تأیید قرار گرفت.رئیس کل دادگســتری چهارمحال و 
بختیاری در ادامه بیان کرد: پس از این رســیدگی نیز توسط وزیر اقتصاد وقت 
به نمایندگی از سازمان خصوصی سازی کشور و همچنین شرکت یاران جنوب 
کوشــک، درخواســت اعمال ماده ۴۷۷ آیین دادرس کیفری صورت گرفت که 
دستورات لازم جهت رسیدگی به این درخواست توسط ریاست وقت قوه قضاییه 
صادر شد و نهایتاً در مهرماه سال جاری رأی صادره خاف شرع و بیّن تشخیص 
داده نشد و به این ترتیب حکم صادره قطعی و کشتارگاه صنعتی جونقان به نفع 
بیت المال بازگردانده و بطان قرارداد واگذاری کشتارگاه صادر شد.وی در پایان 
از حســن توجه ریاست قوه قضاییه و همچنین پیگیری های قضات دادگستری 

استان چهارمحال و بختیاری جهت صیانت از حقوق عامه تقدیر کرد.

افزایشمصرفآبشربگیلانیان
درتابستانسالجاری

گروه شهرستانها: معاون بهره برداری و توسعه آب  شرکت آب و فاضاب 
استان گفت: مردم استان در تابستان امسال بیش از ۷۵ میلیون مترمکعب آب 
شرب مصرف کردند که این رقم نسبت به تابستان سال قبل ۸.۷۳ درصد بیشتر 
اســت.مازیار غامپور، افزایش دمای هوا و شیوع ویروس کرونا را دو علت اصلی 
افزایش مصرف آب شرب در گیان دانست و گفت: شرکت آب و فاضاب استان 
در تابستان امسال تمام توان خود را جهت تامین آب آشامیدنی مشترکین تحت 
پوشــش بکار گرفت.وی افزود: در ۶ ماهه اول سال جاری بیش از ۱۴۸ میلیون 
مترمکعب آب شرب تولید و توسط شبکه های آبرسانی توزیع شد.غامپور، منابع 
تولید آب اســتان را تصفیه خانه بزرگ گیــان، ۶۴۷ حلقه چاه و ۵۸۰ دهنه 
چشمه اعام کرد و گفت: به منظور رفع تنش آبی در برخی از مناطق، تعداد ۳ 
حلقه چاه جدید در مجموع با آبدهی۶۰ لیتر بر ثانیه در شهرستان های رودسر 
و رودبار حفر شــد.وی با اشاره به بهسازی ۱۰ حلقه چاه و ۱۱ دهنه چشمه در 
روســتاهایی که با افُت فشار مواجه بودند، افزود: آبرسانی سیار و توزیع آب های 

بسته بندی نیز از دیگر اقدامات انجام شده در تابستان امسال بود.

منطقهحفاظتشدهسالوکقرنطینهشد
معاون فنی اداره کل محیط زیست خراسان شمالی از قرنطینه شدن منطقه 
حفاظت شده ســالوک در شهرستان اسفراین خبر داد.لشگری در گفت و گو با 
ایسنا، با اشاره به شــیوع بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک) PPR( در 
این منطقه حفاظت شــده میان جمعیــت کل، بز، قوچ، میش و آهو اظهارکرد: 
تاکنون لاشــه ۱۶ راس از این گونه های حیوانی در منطقه پیدا شده است.وی 
افزود: برای کنترل بیماری، منطقه قرنطینه شــده اســت یعنی رفت و آمد به 
این منطقه ممنوع شــده و به شــدت تحت کنترل قرار گرفته است.لشگری در 
پاسخ به این سوال که دو روزی است لاشه ای از حیوانات تلف شده پیدا نشده 
اســت و می توان گفت بیماری کنترل شده اســت؟ بیان کرد: هنوز به صورت 
۱۰۰ درصد نمی تــوان گفت که بیماری تحت کنترل درآمده اســت و در این 
راستا پایش محیط بان ها در منطقه در حال انجام است.به گفته وی ضدعفونی 
کردن آبشــخورها نیز در این منطقه به صورت مستمر در حال انجام است.این 
مقام مســئول ادامه داد: در حال حاضر ۱۰ اکیپ دو نفره محیط بان در منطقه 
مستقر شده و منطقه را تحت پایش قرار داده اند.وی یکی از مهمترین نیازهای 
این اداره کل برای کنترل بیماری طلوعون نشــخوارکنندگان کوچک را علوفه 
مغذی دانســت و توضیح داد: از آنجاییکه یکی از عواملی که ســبب می شود تا 
بیماری چه در انســان و چه در حیوانات زود گسترش یابد، ضعف بدن است و 
خشکســالی موجب شد تا امسال جمعیت حیات وحش تغذیه مناسبی نداشته 
باشــند در نتیجه در مقابل بیماری ها نیز ضعیف شده اند.معاون فنی اداره کل 
محیط زیست خراســان شمالی ادامه داد: تاکنون لاشه های حیوانات تلف شده 
پیدا شــده، حیواناتی بوده اند که یا بره بوده و یا بسیار لاغر بوده اند.وی تصریح 
کرد: در همین راســتا از استانداری درخواست شــده تا اعتباری را برای تهیه 
علوفه مغذی منطقه در اختیار این اداره کل قرار گیرد که هنوز پاسخی دریافت 

نشده است.

بالارفتندوبارهآماربستریهایکرونادرکرمانشاه
نگرانکنندهاست

استاندار کرمانشاه درباره احتمال ورود کرمانشاه به پیک ششم کرونا هشدار 
داد و گفت: از روز جمعه گذشته تعداد بستری های کرونایی در کرمانشاه روندی 
رو به افزایش داشــته که علت اصلی آن بی توجهی به رعایت پروتکل ها اســت.

هوشــنگ بازوند در نشست ســتاد ملی کرونا که به ریاست رئیس جمهور و به 
صورت ارتباط تصویری با استانداران برگزار شد، اظهار کرد: متاسفانه کرمانشاه 
از لحاظ رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی جزو سه استان 
آخر کشــور اســت و این هزینه های زیادی را برای استان در پی خواهد داشت.

وی افــزود: تا کنون از جامعــه هدف ما ۶۸ درصــد دوز اول و ۴۲ درصد دوز 
دوم واکســن کرونا را تزریــق کرده اند و اگر می خواهیم بــه یک جامعه ایمن 
برســیم این میزان باید به ۸۰ درصد برســد.بازوند یادآور شد: علی رغم اینکه 
واکســن به اندازه کافی موجود هست، ولی برخی افراد تمایل کمی برای واکسن 
زدن دارند. وی ادامه داد: ممکن اســت ابهاماتی در فضای مجازی و دیگر جاها 
پیرامون واکسیناسیون مطرح شود که از رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه 
می خواهیــم در قالب برگــزاری میزگردهایی در صدا و ســیما این ابهامات را 
برطرف کنند. مدیر ارشد استان در مورد بازگشایی حضوری مدارس هم گفت: 
حــدود ۵۷ درصد از دانش آموزان دوز اول واکســن کرونا را زده اند و باید دوز 
دوم را تزریق کنند تا برای برگزاری حضوری کاس ها مشکلی نداشته باشد.وی 
به استمهال تســهیات حوزه گردشگری اشاره و عنوان کرد: استمهال وام های 
کارآفرینان حوزه صنعت گردشگری تا پایان سال تمدید شده و موضوع مالیات 
آنها نیز تا پایان آذرماه تمدید شــد. اســتاندار کرمانشاه در مورد ساعات کاری 
ادارات هم گفت: رئیس ســازمان امور اســتخدامی به زودی طی بخشنامه ای، 

وضعیت کار ادارات را مشخص می کند.

توضیحیدرخصوصعلتخشکشدن
»تنگهقاسمی«ایذه

سرپرســت فرمانداری شهرســتان دزپارت در خصوص خشــک شدن تنگه 
قاسمی ایذه گفت: خشک شــدن »تنگه قاسمی« در شرایط خشکسالی و عدم 
بارندگی، امری طبیعی اســت.مجید رحمانی در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
خشــک شدن تنگه قاســمی اظهار کرد: خشک شــدن تنگه قاسمی در شرایط 
خشکســالی و عدم بارندگی، امری طبیعی اســت و در ســال های گذشته نیز 
بــا افزایش و کاهش تــراز آب رودخانه کارون، این تنگه نیــز تحت تاثیر قرار 
می گرفت.وی افزود: میزان آب تنگه قاسمی متناســب با افزایش یا کاهش تراز 
سطح  آب سد کارون، تغییر می کند.رحمانی تصریح کرد: در سال جاری، تامین 
آب مناطق پایین دست کارون از طریق بازگشایی دریچه های سد، باعث کاهش 
تراز آب رودخانه شــد که به این دلیل آب ذخیره پشت سد کاهش یافت و این 
تنگه نیز تحت تاثیر قرار گرفت.سرپرســت فرمانداری شهرستان دزپارت ادامه 
داد: در فصل پاییز تا بهار در ســال های گذشته که بارندگی داشتیم، این تنگه 
به صورت کامل پر از آب می شــد و این رویه چندین سال است که وجود دارد 

و موضوع جدیدی نیست.

اخبار کوتاه

آگهیرایهیاتقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)نوبتاول( 
 برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و اماک شهرستان سنندج تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات اماک در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز جهت اطاع عموم در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی می گردد در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم نمایند و 
پس از اخذ رسید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض ســند مالکیت به مقررات صادر  خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست
 ششدانگ یک ساختمان به نام آقای کاوه صالحی فرزند محمد صدیق شماره شناسنامه ۲ صادره 
سنندج کد ملی ۳۷۳۲۷۴۰۷۳۰ تحت پاک ۷۵۴ فرعی از ۲۷۱۳ اصلی بخش ۳ سنندج به مساحت 
۱۰۰ متر مربع خریداری شده و از نسق یدالله صالحی قوچم زارع صاحب به آدرس سنندج روستای 

آساوله خیابان اصلی مسجد جامعه
به مقدار ۲۸/۹۲۲۵۰۱۲۵۴۱ شــعیر مشاع از ششدانگ یک درب باغ به نام خانم فرشته محمد 
ویســی فرزند عبدالکریم شماره شناســنامه ۲۰۰۲ صادره کامیاران کد ملی ۳۸۳۹۲۳۱۰۴۳ تحت 
پاک ۱۸۲۱ فرعی از ۲۷۱۸ اصلی بخش ۳ سنندج به مساحت ۶۶۳۸/۴۳ متر مربع خریداری شده 
از نسق محمد رشید کرمی زارع صاحب به آدرس سنندج روستای دوشان زمین مشهور به میره دریژه 
 ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام آقای شهرام حبیبی فرزند عبدالله شماره شناسنامه 
۸۱۳ صادره سنندج کد ملی ۳۷۳۲۰۴۳۶۶۵ به نسبت ۴۸/۲۵۸۱۸۲۳۵۱۳ شعیر مشاع آقای اسعد 
خداکرمی فرزند حســین شماره شناسنامه ۱۲۰۹ صادره سنندج کد ملی ۳۷۳۲۵۳۸۴۷۸ به نسبت 
۲۳/۸۷۰۹۰۸۸۲۴۴ شعیر مشــاع آقای شهرام حبیبی فرزند عبدالله شماره شناسنامه ۸۱۳ صادره 

سنندج کد ملی۳۷۳۲۰۴۳۶۶۵ به نسبت ۲۳/۸۷۰۹۰۸۸۲۴۴ شعیر مشاع از ششدانگ تحت پاک 
۱۳۳ فرعی از ۲۷۲۴ اصلی بخش ۳ سنندج به مساحت ۹۵۴۸/۶۰ مترمربع خریداری شده از نسق 

شکرالله حبیبی زارع صاحب به آدرس سنندج روستای کیلک 
مقدار ۴۲/۸۸۸۵۸۶۰۵۰۶ شــعیر مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم  به نام آقای 
رحیم سبحانی خیاره فرزندم علی اکبر شماره شناسنامه ۳۷۱ صادره سنندج کد ملی۳۷۳۰۶۶۷۹۵۵ 
تحت پاک ۱۸۲۰ فرعی از ۲۷۱۸ اصلی بخش ۳ ســنندج به مساحت۱۳۶۸۷ متر مربع خریداری 

شده از نسق علی اکبر سبحانی زارع صاحب به آدرس سنندج روستای دوشان
ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نــام آقای جوانمیر صالحی  فرزند ابوالمحمد شــماره 
شناســنامه ۳۴۶ صادره ســنندج کد ملی ۳۷۳۰۵۹۰۶۶۹ تحت پاک  ۱۷۸ فرعی از ۲۷۲۹ اصلی 
بخش ۳ سنندج به مساحت ۵۸۰۳/۱۹ مترمربع خریدارری شده از نسق امین صالحی بوربان و شرکاء 

زارع صاحب به آدرس سنندج روستای بوربان
 ششــدانگ یک قطعه در باغ به نام خانم نیوشــا فتاحی فرزند نادر صادره از ســنندج کد ملی 
۳۷۲۰۵۶۵۲۶۲ تحت پاک ۷۰۲ فرعی از ۲۷۴۴ اصلی بخش ۳ سنندج به مساحت ۶۹۹ مترمربع 
خریداری شــده از نســق محمد امین شا نظری زارع صاحب آدرس ســنندج روستای برازان زمین 

مشهور به تاق دار
 شش دانگ یک قطعه زمین مزروعی بخش ۱۳ حسین آباد به نامه حبیب الله ویسی به فرزند باقر 
شماره شناسنامه ۴۳۷ صادره سنندج  کد ملی ۳۷۳۰۹۷۸۶۱۶ تحت پاک ۱۴۴ فرعی از ۲۲ اصلی 

بخش ۱۳ حسین آباد به مساحت ۹۴۷۲/۴۴ آدرس سنندج روستای ماموخ سفلی
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/7/25 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/8/10 

بهنام قباد رئیس اداره ثبت منطقه یک سنندج


